
Zaustaviti kršenje zakona 
i dalje zagađenje Pljevalja

NVO BREZNICA

PLJEVLJA – “Kao izvršni direktor 
NVO Breznica podnio sam krivičnu 
prijavu protiv nepoznatog izvršio-
ca zbog učinjenog krivičnog djela 
zloupotrebe položaja, propuštanja 
i nepreduzimanja mjera zaštite ži-
votne sredine posebno vazduha na 
gradskom području Pljevalja”, re-
kao je Mitrović novinarima na pres 
konferenciji koju je održao na otvo-
renom, u strogom centru grada.

On je pojasnio da se prijava, ia-
ko je na NN počionica, u stvari od-
nosi na državne organe i zaposle-
ne u njima koji bi trebalo da vode 
računa o zaštiti životne sredine od 
zagađivanja. 

“Prijava se odnosi na sve one koji 
svojim neradom i indolentnim od-
nosom dopuštaju da je zagađenje u 
Pljevljima više od pola godine iznad 
zakonima dozvoljenih granica. Ne-
ko je dužan da smanji zagađenje u 
Pljevljima, da natjera zagađivače 
da poštuju zakonom propisane gra-

nice i taj neko ili neki koji ne rade 
svoj posao moraju da odgovaraju”, 
kazao je Mitrović.

On je kao dokazni materijal poli-
ciji i tužilaštvu preporučio izvješta-
je Agencije za zaštitu životne sredi-
ne i plan kvaliteta vazduha za opšti-
nu Pljevlja, jer su u tim dokumenti-
ma sve činjenice o kršenju zakona 
i Ustava.

“PM čestice, azotni oksidi i svi 
parametri su iznad zakonom do-
zvoljenih granica. Od 365 dana u 
prošloj godini više od polovine je 
registrovano prekoračenje nedo-
zvoljenih zagađujućih i štetnih če-
stica i gasova koji negativno utiču 
na zdravlje stanovništva. Svi rezul-
tati mjerenja koji su objavljeni u ja-
nuaru ove godine, a koje je objavilo 
Ministarstvo održivog razvoja i tu-
rizma i Agencija za zaštitu životne 
sredine Crne Gore pokazali su da je 
zagađenje prelazilo zakonom do-
zvoljene granice jer prekoračenja 

zagađujućih materija tokom jedne 
kalendarske godine može iznositi 
najviše 35 dana”, kazao je Mitrović.

On smatra da su Rudnik uglja i 
Termoelektrana pored nespornog 
uticaja na zagađenje Pljevalja “di-
rektno odgovorni i za nepoštovanje 
zakonske regulative i emitovanje 
zagađujućih materija preko mak-
simalno dozvoljene koncentracije”.

“Na osnovu zvaničnih i nezvanič-
nih informacija koje se permanen-
tno pojavljuju u javnosti odgovorna 
lica iz pomenutih privrednih subje-
kata, Ministarstvo održivog razvoja 
i turizma, Agencija za zaštitu život-
ne sredine, kao i Tužilaštvo morali 
su da reaguju i da protiv zagađiva-
ča, čije je zagađenje iznad zakon-
skih normi i propisa podnese kri-
vične prijave protiv odgovornih li-
ca u tim pravnim licima i proce-
suira ih pred nadležnim sudom s 
obzirom da se isti problem godina-
ma ponavlja. Isti navedeni subjekti 
i dalje krše zakonske propise i upor-
no izbjegavaju da svoje zagađenje 
i poslovanje industrijskih subjeka-
ta stave, odnosno smanje, pod za-
konom propisane granice”, kazao je 
Mitrović.  D.K.

Zbog kršenja Ustavom zagarantovanih prava građana Pljevalja na 
život u zdravoj sredini izvršni direktor NVO Breznica Milorad Mi-
trović podnio je pljevaljskoj policiji krivičnu prijavu protiv NN lica.

GRADNJA

Azmont sutra počinje gradnju
HERCEG NOVI - Izvršni direktor 

Azmont Investmentsa Džejms Vil-
son na jučerašnjoj konferenciji za 
novinare kazao je da imaju sve po-
trebne dozvole za zemljane i beton-
ske radove na temeljima. Za nadze-
mne radove čekaju državnu studiju 
lokacije i građevinsku dozvolu. Vil-
son je kazao da kašnjenja u izgrad-
nji kompleksa neće biti.

“Pauza je napravljena samo za 
praznike. Do sada je angažovano 
200 dizajnera, raščišćeno je gradili-
šte, srušeno 85 objekata i uklonjena 
je velika količina toksičnog materi-
jala. Već je stiglo prvo postrojenje za 
pravljenje betona, vrijedno 600.000 
eura.”  Narednih godinu, prema rije-
čima Vilsona, gradiće se i noću.

“Izlivanje cementa za temelje po-
čeće u aprilu, a kada se uskoro usvoji 
državna studija lokacije i dobije gra-
đevinska dozvola, onda će početi 
gradnja rizorta iznad zemlje”.

Vilson je istakao da je izmjena 
u projektu u izgradnji tri ostrvca u 
moru. 

“Američki ekspert koga smo anga-

žovali da ispita tu mogućnost jedno-
stavno je ponudio isplativije i održi-
vije rješenje”. 

On je pohvalio odličnu saradnju 
sa Vladom i resornim Ministar-
stvom. Iz Azmonta su negirali da se 
ne zapošljavaju Novljani istakavši 
da je 50 odsto zaposleno samo pri-
moraca. Na novinarsko pitanje da li 
je Azmont zainteresovan za kupo-
vinu Instituta, Brodogradilišta, ho-
tela “Plaža”, kao i kakvo je partner-
stvo sa “Atlas grupom” u valorizaciji 
lokaliteta na Kobili, u blizini hrvat-

ske granice i na ulazu Boku, Vilson 
je kazao da su sa  Atlas grupom po-
stigli dogovor o trogodišnjem zaku-
pu Vile Lovćenka, te da su zaintere-
sovani za kupovinu Instituta i ističu 
da će otkupiti dokumentaciju. 

“Već smo radili studije izvodljivo-
sti. Imamo plan kako izgraditi vel-
nes i spa centar uz angažovanje vo-
deće svjestke kompanije za ovaj vid 
turizma. Institut ima veliku vrijed-
nost posebno visokoobrazovnog i 
stručnog medicinskog kadra”, ista-
kao je Vilson. S.M.
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Zašto Portonovi?
Na novinarsko pitanje zašto Porto-

Novi, Vilson je istakao da je Herceg 
Novom neophodna luka.

“Kada ljudi iz Beograda i Podgori-
ce, kao i regiona, idu u Herceg Novi 
kažu - idemo u Novi, a sada će pitati 
je li to Herceg Novi ili Portonovi. Po-
vezali smo ime destinacije sa ime-

nom grada”, kazao je on. 
Iz Azmonta su istakli da je Vuka-

šin Kralj prvonagrađeni jer je i dao 
ime Rizortu, te da će o trošku kom-
panije otputovati za Dubai. Sljedeće 
sedmice biće poznati dobitnici ko-
ji su dali predloge za imena trgova 
i pijaca.  

Čekanje porodice 
Zuber-Gregović

RESTITUCIJA

Porodica Zuber-Gregović, čija 
je oduzeta imovina procijenjena 
na 10,3 miliona eura, spremna 
je na dogovor sa Vladom i čeka 
parcijalno rješavanje tog najve-
ćeg neriješenog slučaja restitu-
cije u Crnoj Gori.

Predstavnik porodice Zuber 
Gregović, Ambra Declich, koja 
je unuka pokojnog brodovlasni-
ka i bankara Lala Zubera, kazala 
je da traže način da u skladu sa 
Zakonom o restituciji budu kom-
penzovani za tu imovinu.

“Porodica Zuber je spremna 
na dogovor sa Vladom i svje-
sna je da je ta stvarna vrijednost 
imovine previše za budžet”, re-
kla je Declich na konferenciji za 
novinare. 

Ona je navela da je nakon nji-
hove posljednje konferencije, 
održane prije tri godine, Mini-
starstvo finansija naručilo pro-
cjenu vrijednosti kompanija po-
rodice Zuber-Gregović, koja je 
rađena po Zakonu o restituciji 
iz 2007. godine, prenosi agenci-
ja Mina-biznis.

“Procjena je iz marta 2012. godi-

ne da imovina vrijedi 10,3 miliona 
eura. Na osnovu toga naši advo-
kati su napravili zvanični predlog 
za neke pregovore sa državom, ali 
nam nije odgovoreno. 

Čekamo odgovor od juna 2012, 
jer bez toga se ne možemo žaliti 
Strazburu”, objasnila je Declich.

Imovina porodici Zuber-Grego-
vić oduzeta je u periodu od 1948. 
do 1958. godine, a po obimu i vri-
jednosti najveća je u Crnoj Gori u 
odnosu na ostale zahtjeve koji su 
bivši vlasnici pokrenuli pred nad-
ležnim komisijama. 

Nasljednici Lala Zubera i Ana-
stasije Gregović, sin Ivan Zuber 
i kćerke Dijana Declich, koja je 
italijanska državljanka, i Lidi-
ja Ranganath, državljanka Sje-
dinjenih Američkih Država kod 
nadležnih opštinskih, a kasnije 
i regionalnih, komisija vode po-
stupke za povraćaj i obeštećenje 
oduzetih imovinskih prava još od 
2004. godine.

Declich je navela da pozdravljaju 
restituciju i žele da se taj problem 
riješi, ali traže i pravdu i poštova-
nje privatnog vlasništva. (MINA)

Izvršni direktor NVO Breznica 
Milorad Mitrović


